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PROTOKÓŁ  NR  XLVI/22 
 

z obrad XLVI sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

25 listopada 2022 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 930 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz osoby 

śledzące przebieg sesji w internecie. 

Stwierdził, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji konieczne jest 

sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił radnych o potwierdzenie udziału  

w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 20 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przed rozpoczęciem realizacji porządku obrad radni uczcili minutą ciszy zmarłego 

radnego – Zbigniewa Żychowskiego. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Burmistrz Miasta złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  tematu dot. 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany stawek ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej dla MOSRiW w Żarach na rok 2022. 

Zgodnie z art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym temat ten wprowadzam pod poz. 

11, a interpelacje oraz komunikaty będą kolejno pod poz. 12 i 13. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono wobec czego Przewodniczący przystąpił do realizacji 

następnych punktów porządku obrad. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLV sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i przekazany radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał protokół pod zatwierdzenie. 

Rada zatwierdziła protokół jednogłośnie.  

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona do skrytek przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej 

informacji. 

Pytań w tym temacie nie było. 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVI/70/22) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rocznego programu współpracy 

Gminy Żary o statusie miejskim na 2023 r. z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna E. Gajda poprosiła o przedstawienie zadań jakie mają być realizowane w ramach 

programu i konkretnych kwot w ramach zaplanowanych w nim prawie 4 mln. zł oraz 

wyjaśnienie czy przed uchwaleniem budżetu możliwe i konieczne jest podjęcie uchwały. 

E. Maj wyjaśniła, że gminy są zobowiązane do 30 listopada uchwalić taki program z 

określeniem kwoty przeznaczonej na jego realizację. Po uchwaleniu budżetu jak będzie 

taka konieczność to będzie możliwość jego zmiany.  

E. Maj zwróciła uwagę, że poszczególne zadania będą realizowane w ramach konkursów. 

K. Kozłowska dodała, że zdecydowana większość środków  przeznaczona jest na zadania 

dotyczące usług opiekuńczych, noclegownię i hospicjum.  

Innych głosów w dyskusji nie było. 

  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVI/71/22) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy gruntu z dotychczasowymi dzierżawcami, których 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLVI/72/22) 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Żary o statusie miejskim na lata 

2023-2027. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVI/73/22) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2022 r.  

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna Joanna Werstler-Wojtaszek zwróciła uwagę na wzrost dotacji o ponad 1 mln. zł. 

dlaczego więc mniej środków jest na usługi opiekuńcze? 

K. Kozłowska wyjaśniła, że szczegółów należałoby oczekiwać od MOPS bo to oni 

realizują tą część budżetu. 

Radny M. Grubizna zapytał czy możliwe byłoby skorzystanie z równoległego 

dofinansowania na dokumentację na zamek. Są takie programy z których można by 

skorzystać. 

D. Madej poinformowała, że trudno w tej chwili powiedzieć o takich możliwościach 

należałoby przeanalizować wymogi regulaminowe. 

Dodatkowe wyjaśnienia w tym temacie złożył Z-ca Burmistrza P. Faliński. 

Radna E. Gajda poprosiła o informację na temat przyczyn pęknięcia ściany w MBP i czy 

pieniądze na ten cel dla MBP są wystarczające. 

Informację nt. przyczyn pęknięcia i obecnego stanu budynku przedstawiła K. Majeryk-

Łańko z MBP. 

P. Faliński dodał, że jest to bardzo poważna sprawa bo pęknięcie pogłębia się. Konieczne 

jest natychmiastowe działanie poprzez zgłoszenie do PINB oraz dokumentacja. Następne 

działania to ograniczenia tonażowe na ul. Wrocławskiej i wzmocnienie fundamentów. 

Radna E. Gajda zapytała czy zaplanowane środki na ten cel są wystarczające.  

D. Madej stwierdziła, że na razie tak. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 4 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVI/74/22) 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w WPF. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag, pytań ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 4 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVI/75/22) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany ustalenia stawek 

jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Miejskiego Ośrodka Sportu, Rekreacji i 

Wypoczynku w Żarach na rok 2022. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLVI/76/22) 

 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie. 

Interpelacji i zapytań nie było. 

 

15. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady wpłynęła skarga dot. jakości 

komunikacji miejskiej, którą Komisja Skarg Wniosków i Petycji rozpatrywała i wydała 

w tej sprawie opinię. Opinia została radnym przekazana przed sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zaproponował przyjęcie poprzez głosowanie, rekomendacji Komisji 

zawartej w opinii i będącej jednocześnie sposobem załatwienia sprawy tj. podtrzymaniem 

poprzedniego stanowiska Rady z zastosowaniem art. 239 § 1 kpa.  

Poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg i Wniosków o zabranie głosu w tej sprawie. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek przedstawiła tok postępowania Komisji i wydaną opinię 

wraz z rekomendacją oraz zapytała, czy konieczne jest głosowanie Rady. 

Radca Prawny poinformowała, że zastosowanie art. 239 § 1 jest możliwe jeżeli nastąpiło 

ponowienie skargi bez wskazania nowych okoliczności. Ponadto Komisja jako organ 

wewnętrzny Rady wydaje opinię i proponuje sposób rozstrzygnięcia. Rada natomiast 

podejmuje decyzję. Postępowanie jest prawidłowe.  

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawioną rekomendację Komisji. 
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Rada przyjęła rekomendację jednogłośnie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu K. Kozłowskiej, która przedstawiła 

informację dot. dystrybucji węgla opałowego dla mieszkańców oraz wypłaty dodatków 

węglowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja Rady Miejskiej planowana jest 

na 29 grudnia br. Poprosił o dostosowanie do niej posiedzeń Komisji oraz przygotowanie 

materiałów pod obrady. 

 

Na koniec Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku 

z czym o godz. 1035 zamknął czterdziestą szóstą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


